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Záznam z jednání 7. 6. 2022, podnět k projednání radou

Přítomni: p. . . . ........, členka školské rady ZŠ Šlapanice, .... .........., starostka

Paní ........ se jako členka školské rady obrací na město Šlapanice jako zřizovatele ZŠ Šlapanice ve 
dvou záležitostech.

1) Alkohol:
a. . . . ........ jako členka školské rady eviduje podněty žáků ZŠ a jejich rodičů, které se 

mají týkat požívání alkoholu pedagogy na školních a mimoškolních akcích ZŠ 
Šlapanice. Konkrétně se jedná o zimní lyžařské kurzy (Herlíkovice), kde děti údajně 
uvádějí, že učitelé -  jejich dozor požívají alkohol v průběhu dne -  lyžování, také po 
večerech. Alkohol vytahují pedagogové už cestou na kurz. Děti jsou předem poučeny, 
že co se stane na horách/vodě, musí na horách -  vodě také zůstat. Děti to chápou 
tak, že o těchto věcech nesmí později hovořit doma nebo jinde.

b. Další poznatky se týkají vodáckého kurzu v letošním roce. 6-8 žáků z 8.B odm ítlo jet 
se svým třídním učitelem . . . .............. na kurz, protože mají obavu o svou 
bezpečnost, kterou jim učitel pod vlivem alkoholu nemůže zajistit. Děti a rodiče
z obavy z možných důsledků nesdělují třídnímu učiteli pravý důvod své omluvy 
z kurzu.

c. Alkohol je podáván a popíjen i na školních akcích ve škole, např. při setkáních učitelů 
s rodiči (květen 2022), při spaní ve škole.

2) „Ultras"

Ve škole se má vyskytovat uzavřená skupina učitelů, která si říká ultras. Nosí ve škole trika s tímto 
nápisem. Součástí skupiny má být pan ředitel. Skupina komunikuje prostřednictvím uzavřeného 
kanálu (Messenger), do kterého nemají přístup všichni pedagogové nebo zaměstnanci školy. Kdo 
určuje, zda je do skupiny někdo přidán nebo naopak ze skupiny vyloučen, není jasné. Někteří noví 
zaměstnanci měli být automaticky do skupiny přidáni při nástupu do školy, pak bez vysvětlení 
měli být vyloučeni. Zaměstnancům všeobecně není nabídnuta forma přímého přístupu k řediteli 
obdobně jako „ultras". Skupina tak požívá výhodu přímého přístupu k panu řediteli, kterou 
ostatní zaměstnanci nemají. Nejde o běžné uskupení přátel, protože se údajně názory a návrhy 
„ultras" jeví pedagogům jako zvýhodněné panem ředitelem v rozhodování oproti pedagogům, 
kteří nejsou členem „ultras".


